
 

 

Besvarelse af spørgsmål nr. L 140 – Spørgsmål 90, 
som Sundhedsudvalget har stillet til indenrigs- og 
sundhedsministeren den 29. marts 2006 
 

Spørgsmål L 140 - Spørgsmål 90: 
”Ministeren bedes oplyse hvilke forskningsmæssige tiltag, der er i gang 

med henblik på at begrænse alvorlige bivirkninger på de mest gængse an-

vendte medikamenter i den psykiatriske behandling.” 

 

Svar: 
Jeg har indhentet følgende udtalelse fra Sundhedsstyrelsen, som jeg kan 

henholde mig til: 

 

”Sundhedsstyrelsen har ikke viden og overblik over den forskning på områ-

det, der foregår i relation til medicinalindustrien. Lægemiddelstyrelsen over-

våger generelt medicinalområdet nationalt og internationalt, ligesom man 

her modtager løbende indberetninger om bivirkninger. 

 

Sundhedsstyrelsen kan herudover oplyse, at der i Sundhedsstyrelsen er 

igangsat et projekt vedr. forbrug af antipsykotika blandt yngre skizofrene. 

Formålet er bl.a. at kortlægge forbruget af antipsykotiske lægemidler samt 

andre lægemidler blandt yngre skizofrene, at vurdere om der er en overdø-

delighed og vurdere om der er behov for revidering af Sundhedsstyrelsens 

vejledning om behandling med antipsykotiske lægemidler – december 

2000. 

 

Sundhedsstyrelsen umiddelbart bekendt foregår der i Danmark i øvrigt ikke 

uafhængig forskning på området. Generelt kan dette anses for ønskeligt.” 
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